
Protokół Nr LXIV/23 

z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 25 maja 2023 roku 

Obrady rozpoczęto 25 maja 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:48 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 
1. Jan Czarnecki 
2. Zygmunt Ryszard Czarny 
3. Marek Dąbrowski 
4. Jadwiga Durejko 
5. Aneta Flis 
6. Paweł Iwanicki 
7. Edward Joachimiak 
8. Janina Kamińska 
9. Wincenty Seweryn Kilian 
10. Józef Łastowski 
11. Marta Elżbieta Matkowska 
12. Robert Matkowski 
13. Wiesław Natkaniec  
14. Witold Zbigniew Perski 
15. Adam Prankiewicz 
16. Czesław Jan Rogosz 
17. Wioletta Agnieszka Szukajło 
18. Tomasz Michał Tomczak 
19. Łukasz Michał Walkowiak 
20. Marcin Andrzej Walkowiak 
21. Ryszard Tadeusz Wilant 
 

Ad 1) Otwarcie obrad. 

Porządek obrad, wraz z załączonymi materiałami, jakie otrzymali radni na 7 dni przed 

sesję, stanowi załącznik nr 1. 

 

W sesji uczestniczyło 20 radnych. Nieobecny W. Natkaniec. Lista obecności – 

załącznik nr 2. Raport obecności z systemu eSesja – załącznik nr 3. 

Lista obecności przedstawicieli Urzędu Miejskiego Trzcianki – załącznik nr 4. 

Lista obecności sołtysów sołectw gminy Trzcianka – załącznik nr 5. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Robert Matkowski. 

Protokołowała Marzena Domagała, inspektor ds. obsługi Rady. 

Obrady Rady Miejskiej zostały utrwalone na nośniku CD, zawierającym nagrania 

wszystkich wypowiedzi w trakcie obrad, który stanowi integralną część protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Robert Matkowski, działając zgodnie  

z art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, otworzył sesję Rady Miejskiej 

Trzcianki. Stwierdził quorum, przy którym może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały Rada Miejska Trzcianki. W momencie otwarcia, w sesji 

uczestniczyło 17 radnych. Nieobecni, w tym momencie, radni: W. Natkaniec,  

E. Joachimiak, M. Walkowiak, J. Łastowski. 

 

Następnie przywitał: 

1) radnych Rady Miejskiej Trzcianki, 

2) sołtysów sołectw gminy Trzcianka, 

3) burmistrza Trzcianki pana Krzysztofa W. Jaworskiego, 

4) zastępcę burmistrza pana Witolda Putyrskiego, 

5) sekretarz gminy panią Alinę Matkowską, 

6) skarbnika gminy panią Joannę Zieńko,  

7) radcę prawnego panią Danutę Ciesielską, 

8) kierowników referatów: panią Iwonę Moraczyńską-Lilleeng, panią Joannę Noji 

i pana Marcina Buśkę, 

9) inspektora ds. obsługi Rady Marzenę Domagałę, 

10) mieszkańców oglądających transmisję sesji za pośrednictwem Internetu. 

Przewodniczący odczytał gratulacje z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego  

z Ministerstwa Rozwoju i Technologii od Pana Grzegorza Piechowiaka Sekretarza 

Stanu. 

Ad 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad wraz z materiami radni otrzymali na 7 dni przed sesją. 

Przewodniczący Rady pytał o uwagi do porządku obrad. Radni nie mieli uwag. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu: 

a) Nr LXII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 30.03.2023 r., 

b) Nr LXIII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 20.04.2023 r. 

4. Ocena aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

gminy Trzcianka. 

5. Sytuacja finansowa gminy – stan zadłużenia, spłaty kredytów, możliwości 

finansowe. 

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035. 

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej pobieranej na terenie gminy 

Trzcianka. 
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9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatków 

pobieranych w formie łącznego zobowiązania pieniężnego na terenie sołectw  

w gminie Trzcianka, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

10. Projekt uchwały zmieniającej zasady udzielania dotacji celowej z budżetu gminy 

Trzcianka spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielonej dotacji  

i sposobu jej rozliczania. 

11. Projekt uchwały w sprawie współdziałania z powiatem czarnkowsko-trzcianeckim 

przy realizacji zadań z zakresu promocji. 

12. Projekt uchwały w sprawie zamknięcia cmentarza na terenie gminy Trzcianka. 

13. Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów dzierżawy. 

14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

w gminie Trzcianka oraz granic ich obwodów. 

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Oddziałowi 

Żłobkowemu w Gminnym Przedszkolu Nr 1 w Trzciance. 

16. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do realizacji programu 

„Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023. 

17. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do realizacji 

 programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023. 

18. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w gminie 

Trzcianka na lata 2023-2025. 

19. Informacja Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

20. Informacja o pismach adresowanych do Rady. 

21. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych oraz sołtysów. 

22. Zamknięcie obrad. 

Ad 3) Przyjęcie protokołu: 

a) Nr LXII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 30.03.2023 r.: 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu Nr LXII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 30.03.2023 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold Zbigniew Perski, Adam 
Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Tomasz Michał 
Tomczak, Łukasz Michał Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
BRAK GŁOSU (1) 
Edward Joachimiak 
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NIEOBECNI (2) 
Wiesław Natkaniec, Marcin Andrzej Walkowiak. 

Protokół Nr LXII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 30.03.2023 r. został 
przyjęty.  

b) Nr LXIII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 20.04.2023 r. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu Nr LXIII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 20.04.2023 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold Zbigniew Perski, Adam 
Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Tomasz Michał 
Tomczak, Łukasz Michał Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
BRAK GŁOSU (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (2) 
Wiesław Natkaniec, Marcin Andrzej Walkowiak. 

Protokół Nr LXIII/23 z sesji Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 20.04.2023 r. został 
przyjęty. 

Ad 4) Ocena aktualności studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka. 

Ocenę aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy 

Trzcianka przedstawiła pani Aleksandra Mikulska, przedstawiciel firmy GP Projekt, 

która dokonała analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym dla gminy 

Trzcianka w okresie od 1 października 2016 r. do 30 marca 2023 r. 

Przedstawiona prezentacja, w trakcie wypowiedzi pani A. Mikulskiej, stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Krzysztof Wojciech Jaworski podkreślił, że ważną informacją jest, że obecnie toczą 

się prace nad reformą planowania przestrzennego. Zmiany te związane są w związku 

z Krajowym Planem Odbudowy, a prace na dość zaawansowanym etapie. 

Dokumenty są już na etapie prac w komisjach sejmowych. Studium utraci swoją moc, 

a plany ogólne zagospodarowania będą właściwym dokumentem  prawa 

miejscowego. Plan ogólny powinien uwzględnić uwagi do studium i poprawić drobne 



5 

 

nieścisłości. Wydawane decyzje będą musiały być zgodne z ogólnym planem 

miejscowym. Wszystkie gminy w Polsce, po wejściu w życie nowych przepisów, będą 

musiały uchwalić plany miejscowe. Na ten cel będą przeznaczone środki z budżetu 

państwa ale czy będą wystarczające ciężko określić. Jak również trudno określić czy 

formy projektowe poradzą sobie z tak dużym zadaniem. 

- Edward Joachimiak pytał o oczekujące obecnie wnioski, sugestie aby opracowywać 

plany dla określonych terenów, które mogą być potrzebne wnioskodawcom,  

a jeszcze na tym terenie planowanie się nie rozpoczęło? 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że w przedstawionym dokumencie, który 

zostanie przekazany radnym, jest kompleksowa informacja nt. wniosków  

o sporządzenie planów, jakie wnioski były zrealizowane, a jakie wnioski zostały 

odrzucone. 

- Marcin Buśka, kierownik Referatu, uzupełnił, że o ile pamięta to jest wniosek o plan 

przy ul. Ogrodowej w sprawie ustalenia zabudowy jednorodzinnej. W wieloletnim 

planie planowane jest przystąpienie do opracowania planu Śródmieście-Wschód  

i Zachód. Jest pojedynczy wniosek, który w tym większym planie może być 

uwzględniony. 

- Wincenty Seweryn Kilian pytał o sytuację w rejonie Rychlik-Siedlisko-Runowo, 

terenu który jest wyłączony z możliwości rozbudowy w związku w pokładami kopalin. 

Interweniował w tej sprawie Marszałek, a Ministerstwo się z tego wycofało, co 

wiadomo w tej sprawie? 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że na tym obszarze są pokłady węgla 

brunatnego. O ile nikt nie wyobraża sobie eksploatacji tych pokładów węgla, bo 

zdewastowałoby tylko środowisko, to Ministerstwo Klimatu i Środowiska  stoi na 

innym stanowisku i chce chronić rezerwy energetyczne kraju. Decyzję pozostawiono 

Marszałkowi Województwa, jednak jest to realizacja polityki kraju. Są opracowywane 

przepisy prawne, które w precyzyjniejszy sposób określą politykę państwa wobec 

pokładów kopalin. Inwestycje prawdopodobnie nadal będą blokowane. Sytuacja 

może być trudna do zmiany. Będą przepisy, które będą wykonywane, do których 

trzeba będzie się dostosować. Toczą się również sprawy sądowe wniesione przez 

osoby prywatne, ale do wyroku jeszcze nie doszło. 

- Marcin Buśka zachęcił osoby, które nie otrzymują warunków zabudowy, na tym 

obszarze, aby żalili się do sądu na postanowienia marszałka województwa oraz 

ministra klimatu, aby wchodzili  na drogę sądową, bo od ilości wyroków będzie 

kształtowała się linia orzecznictwa. Dodał, że decyzja ministra klimatu będzie tylko 

opiniowana przez radę gminy. 
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Ad 5) Sytuacja finansowa gminy – stan zadłużenia, spłaty kredytów, 
możliwości finansowe. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Joanna Zieńko przedstawiła sytuację finansową gminy Trzcianka- stan zadłużenia, 

spłaty kredytów, możliwości finansowe, jak w załączonym wydruku prezentacji – 

załącznik nr 7. 

- Tomasz Michał Tomczak odniósł się do opinii RIO do tegorocznego budżetu,  

w której było zalecenie aby obserwować wskaźnik, który zbliża się do niebezpiecznej 

granicy. 

- Joanna Zieńko wyjaśniła, że są to tylko prognozy i nie ma zagrożenia, bo są to tylko 

prognozy i dokładnie nie można tego przewidzieć. Należy zwrócić uwagę na 

zaplanowane dochody, choć to też tylko hipotetyczne dochody. Do 2026 r. wskaźniki 

są dobre. W wieloletniej prognozie finansowej dochody, w tych latach, są 

zaplanowane niższe niż w tym roku. Jest podejrzenie, że będzie słabszy okres, ale 

należy mieć nadzieję, że przepisy się zmienią i reforma finansów samorządowych 

doprowadzi do braku zagrożenia. Trzeba pilnować, ale realia dopiero się okażą. 

- Robert Matkowski prosił, aby przedstawioną prezentację przekazać radnym. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski zwrócił uwagę, że reformy podatkowe, jakie miały 

miejsce w 2018 roku, doprowadziły do sytuacji, że wcześniej były większe dochody  

z PIT niż obecnie. Obecne dochody są poniżej 18 mln zł, a minęło 6 lat. Ma to 

wymierny wpływ na sytuację finansową. Należy odróżnić też kwestie zadłużenia od 

deficytu, bo zmiany powodują osiąganie niższych nadwyżek i zakłada się, że nie 

będzie deficytu bieżącego. W poprzednich latach nadwyżka operacyjna była 

znacząca. Natomiast samo zadłużenie, jak było pokazane w przedstawionej 

informacji, wynika w 50% z powziętych wcześniej zobowiązań, gównie 20 mln 

obligacji i kredytu Jessica.  W ostatnich dwóch latach były wprowadzane środki pod 

koniec roku podyktowane tym, że samorządom ogólnie tych środków bieżących 

brakowało, ze względu na reformy podatkowe. Były to środki wielkości 2.900.000 zł  

i otrzymało je większości gminy w Polsce, których dochody z PIT niejednokrotnie 

wynosiły niewielkie kwoty np. 500.000 zł. Dla tych gmin był to duży zastrzyk. Na 

różne cele, natomiast w naszej gminie nie pokryło to ubytków z PIT. Reforma 

finansów samorządów jest na etapie konsultacji w komisji sejmowej. Należy mieć na 

uwadze, że takie systemowe zmiany będą mogły wejść dopiero od 2025 r. Wartości 

planowane na kolejne lata, np. w 2019 roku na 2030 rok, wynikające z prognoz PKB  

i wskaźników inflacyjnych, różnią się od prognoz w 2023 roku na rok 2030. Trudno 

też przewidzieć wielkość rekompensaty w tym roku dla samorządów. Natomiast takie 

informacje, do końca II kwartału, zostaną przekazane gminom. 

- Edward Joachimiak zauważył, że tematyka sesji mówiła wyraźnie o sytuacji naszej 

gminy, a  prelegenci rozpoczęli wypowiedzi od stwierdzeń, że w innych gminach też 
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jest źle. Jest to pewien rodzaj asekuracji czy zaniepokojenia. Zwrócił uwagę, aby 

takie informacje wcześniej trafiały do radnych w formie papierowej czy elektronicznej, 

na tydzień przed sesją. Dodał, że nie dokona analizy, bo strzępy informacji są różne, 

a interpretacja osób odpowiedzialnych za finanse jest z jednej strony sprzeczna,  

a z drugiej strony optymistyczna, bo nie wie czy gmina jest w dobrej, czy złej sytuacji 

finansowej. Jeżeli gmina jest w dobrej sytuacji finansowej to dobrze, natomiast jeżeli 

w złej, to osoby odpowiedzialne powinny pokazać szeroki program działań rady  

i organu wykonawczego, aby z tego wybrnąć. Trzeba gospodarować tu i teraz. 

Zwrócił uwagę, że deficyt znacznie urósł, zadłużenie również rośnie, natomiast 

burmistrz, w każdej wypowiedzi podkreśla, że jest bardzo dobrze, ogromne kwoty na 

inwestycje. Niektóre rzeczy są robione na kredyt albo z wątpliwą ekonomią, ale 

ponoć on nie ma racji. Zwrócił się z pytaniem czy finanse gminy są w dobrej kondycji 

czy jako organ uchwałodawczy muszą coś zmienić aby było lepiej. Zwrócił uwagę, że 

zaniepokoiły go kwoty zobowiązań, które dotyczą kredytów branych na pokrycie 

bieżących potrzeb, deficytu. W latach 2008-2012 brano kredyty i je długo spłacano. 

W tej chwili tego rodzaju kredyty nie są pokazane. Bierzemy kredyt na pokrycie 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań, nie mówiąc jakie to zobowiązania pokrywamy.  

Kończąc zadał pytanie czy ono jako samorząd  powinni, na dziś, podjąć jakieś 

działania aby finanse gminy uzdrowić, bo wskaźniki wyraźnie mówią, że sytuacja 

finansowa nie jest zdrowa, czy udawać że jest ok. 

 

- Joanna Zieńko odpowiedziała, że na początku swej wypowiedzi wyjaśniła skąd 

wynika deficyt bieżący. Ponadto dodała, że burmistrz wyjaśnił, że mamy mniej 

wpływów  min. z PIT i sytuacji w kraju, wysokiej inflacji, wysokich cen energii, gazu 

itp. Jest to deficyt bieżący. Deficyt, jako wynik finansowy, jest w tym roku pokryty 

bodajże 13 mln nadwyżki z roku poprzedniego. Nie ma to nic wspólnego ze złą 

gospodarką finansową. Kredyty zaciągane są na porycie deficytu, pokrycie wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań i na finansowanie wyprzedzające zadań, projektów 

z udziałem środków unijnych. Prezentacja przygotowana była w oparciu o dane, 

które radni otrzymują, co najmniej raz w miesiącu. Są to dane z wieloletniej prognozy 

finansowej. 

 

- Krzysztof Wojciech Jaworski zwrócił uwagę, że radny E. Joachimiak zna te dane,  

a jednocześnie próbuje wywołać jakąś atmosferę niepewności. Na bieżąco 

uchwalana jest WPF. Tam są dane pokazane w dzisiejszej prezentacji. Owszem 

należy prowadzić na bieżąco działania ograniczające wydatki bieżące, dlatego że 

dochody wpływające z budżetu państwa są rok rocznie ograniczane. Mimo 

rosnących kosztów, maleją dochody bieżące, dlatego trzeba przyjrzeć się wydatkom 

bieżącym i je ograniczać. Natomiast zadłużenie jest głównie na realizację zadań 

inwestycyjnych. Polityka pozyskiwania środków zewnętrznych wydaje się być bardzo 

aktywna i z przemyśleniami. Środki są w jakiś sposób pomnażane. Natomiast 

wydatki bieżące, bez reformy finansowania samorządów, trudno będzie pokrywać. 

Nie wolno kredytować zadań bieżących. 
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- Marta Elżbieta Matkowska zwrócił się z pytaniem ile jeszcze wolnych środków 

pozostało na inwestycje w tym roku? 

 

- Joanna Zieńko wyjaśniła, że nie ma środków, które pozostają poza budżetem na 

nowe inwestycje.  Budżet musi być zbilansowany czyli dochody i przychody muszą 

równać się wydatkom i rozchodom. Są wolne środki, które są przychodami budżetu  

ale są to środki zaplanowane na wydatki oświatowe. W tym momencie jest ok. 9 mln 

niedoboru w oświacie. 

 
- Edward Joachimiak (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że nie usłyszał w sposób 
konkretny, od osób odpowiadających za finanse gminy, w jakiej sytuacji gmina jest w 
całości, złej czy dobrej. 
 
Innych głosów nie było. Ogłoszono 15 minut przerwy. 

Ad 6 i 7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-
2035 oraz projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2023 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Krzysztof Wojciech Jaworski przedstawił oba projekty uchwał oraz poprawki 

zaproponowane pismem FN.3021.5.2023.IZ z 25.052023 r. Pismo stanowi załącznik 

nr 8. 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji stałych, jak w załączniku nr 9 i 10. 

- Marcin Andrzej Walkowiak odniósł się do propozycji 70.000 zł na rewitalizację 

Parku Seniora zwracając się z pytaniem czy jest to na rewitalizację tylko fontanny, 

czy całego parku? Co będzie zrobione za tą kwotę, kto wycenił i zrobił taki kosztorys? 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, ze wniosek, jaki złożono do Urzędu 

Marszałkowskiego, w programie Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski, 

obejmuje rewitalizację Parku Seniora, planującą usunięcie płytek betonowy i pokrycie 

ścieżek warstwą utwardzoną przepuszczalną, wytyczeniu nowych, obecnie 

wydeptanych ścieżek, ustawienie nowych ławek, koszy oraz retusz fontanny. Około 

16.000 zł zabezpieczono na odnowienie fontanny, poprzez odmalowanie.  

W projekcie nie przewidziano wymiany fontanny na taką, która będzie miała 

zamknięty obieg wody. Kwota 70.000 zł jest skalkulowana w oparciu o oferty firm, 

które mogły wykonać nową fontannę. Natomiast intencją jest odnowienie fontanny,  

w tej samej formie, ze stworzeniem zamkniętego obiegu wody. 

- Marcin Andrzej Walkowiak pytał czy fontanna nie jest objęta ochroną zabytków? 
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- Krzysztof Wojciech Jaworski odpowiadając radnemu M. Walkowiakowi wyjaśnił, że 

nie jest objęta ochroną zabytków, natomiast jest to element historii Trzcinki i warto by 

tę formę zachować. 

- Witold Zbigniew Perski pytał o sołectwa, ile i jakie, które nie mogą pozyskać 

pracowników z innych źródeł, a trzeba to sfinansować z budżetu gminy. Odnosząc 

się do planu budowy placu zabawa w Teresinie, za dzwonnicą, której konstrukcja jest 

bardzo naruszona. Trzeba dokonać wymiany całej konstrukcji gdyby obok miał być 

plac zabaw. Czy przewidziano kompleksowy remont? 

- Krzysztof Wojciech Jaworski odpowiadając radnemu W. Perskiemu stwierdził, że na 

8 sołectwach są zatrudnione osoby do robót publicznych, finansowanych przez 

Urząd Pracy i CUS. Kolejnych 8 sołectw chciałoby mieć takich pracowników. Część  

z nich ma takie osoby, ale niekoniecznie chętne do pracy. Kwota 32.000 zł 

dotyczyłaby ośmiu sołectw, bo pozostałe nie potrzebują. Odnośnie Teresina, to  

w ramach projektu zgłoszonego do Urzędu Marszałkowskiego jest 70.000 zł dotacji, 

30.000 zł wkładu własnego gminy i sołectwa. Ponadto sołectwo dołoży jeszcze 

własną pracę. Obejmuje to teren za dzwonnicą. Stan dzwonnicy jest oceniany i może 

uda się pracą sołectwa, po pozyskaniu drewna z Nadleśnictwa, ją odnowić. Nie ze 

środków projektu placu ale może przy jednych pracach. 

- Zygmunt Ryszard Czarny odniósł się do zburzonej fontanny, a następnie wyraził 

opinię za remontem fontanny, która jest wizytówką Trzcianki,  i za przeznaczeniem 

większych środków na ten remont. 

- Edward Joachimiak pytał o sposób wydatkowania środków na in vitro 

przeznaczanych z budżetu gminy oraz o zaplanowany wydatek na budowę 

Wakeparku i ewentualne inne koszty związane z tą inwestycją, czy będą dodatkowe 

wydatki na ten cel związany z jego funkcjonowaniem? Zgodził się z rewitalizacją  

o odnowieniem fontanny w Parku Seniora ale bez naruszania jej kształtu, wyglądu. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że środki na in vitro chciała zaangażować 

nasza gmina w programie w wysokości 30.000 zł.  Środki zostały przekazane 

operatorowi programu. Z tej puli wykorzystano niespełna 5.000 zł, na jedną próbę 

zapłodnienia. Pozostałe środki wracają do budżetu gminy. Mieszkańcy naszej gminy 

mogli skorzystać ze środków gminnych oraz środków ogólnych dla całego 

województwa. Na ten rok nasze środki będą również zabezpieczone. Były to środki 

dedykowane tylko naszym mieszkańcom 

Środki na Wakepark, inaczej zwanym wyciągiem do nart wodnych, a raczej do 

wakeboardu, w wysokości 100.000,00 zł są kosztem budowy wyciągu. Wyciąg 

będzie generował koszty jego utrzymania, energii, przeglądów, operatora. Koszty są 

szacowane między 25.000,00 a 30.000,00 zł rocznie, do poniesienia z budżetu 

gminy. 
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- Robert Matkowski uzupełnił, że organizatorzy Wakeparku zapewniają, że będzie 

udostępniany naszym mieszkańcom za darmo. 

- Edward Joachimiak (Ad Vocem) prosił o potwierdzenie czy wszystkie osoby, które 

były zainteresowane procedurą in vitro były załatwione pozytywnie. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski potwierdził, że tak. 

- Marta Elżbieta Matkowska uzupełniła, że szkolenia i korzystanie z Wakeparku przez 

dzieci, młodzieży z naszej gminy będzie darmowe. Będzie to dodatkowa atrakcja dla 

mieszkańców, zarówno sprzęt, pływanie i szkolenie. 

Innych głosów nie było. Przystąpiono do głosowań: 

Głosowano w sprawie: 
Zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 28.000,00 zł z tytułu środków z Nadleśnictwa 
Krzyż oraz zmniejsza się wydatki na profilowanie dróg o kwotę 45.000,00 zł  
i przeznacza się łączną kwotę 73.000,00 zł na zadanie inwestycyjne pn. 
"Modernizacja dróg we współpracy z nadleśnictwami" (dział 600 rozdział 60016 
dochody § 6290, wydatki § 6050). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 350.000,00 zł z tytułu środków z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID - 19 z przeznaczeniem na wyrównania dla przedsiębiorstw 
energetycznych i sprzedawców ciepła w dziale 400 rozdział 40001, z tego: 
zwiększenie dochodów § 2180, zwiększenie wydatków w paragrafach: § 2970 - 
343.000,00 zł, § 4010 - 5.851,00 zł, § 4110 - 1.006,00 zł, § 4120 - 143,00 zł) oraz 
przenosi się kwotę 19,31 zł z § 4010 do § 4120 na wypłatę rekompensat. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
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Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 139.070,00 zł z tytułu pomocy finansowej  
z budżetu Województwa Wielkopolskiego w ramach konkursu "Pięknieje 
wielkopolska wieś" w dziale 010 rozdział 01095, zwiększenie dochodów w § 6300  
z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne w § 6050, z tego: "Budowa placu zabaw 
za dzwonnicą w Teresinie" (zwiększenie o kwotę 69.250,00 zł), "Modernizacja sali 
wiejskiej w Nowej Wsi" (zwiększenie o kwotę 69.820,00 zł). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmniejsza się o kwotę 70.000,00 zł plan wydatków na zadanie inwestycyjne 
pn."Rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego w Trzciance" w dziale 600 rozdział 
60016 § 6050, a zwiększa się o kwotę 70.000,00 zł plan wydatków na zadanie 
inwestycyjne pn. "Rewitalizacja Parku Seniora - wspólnie tworzymy ogród 
sensoryczny" w dziale 900 rozdział 90095 § 6050. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Józef Łastowski, Robert Matkowski, Adam 
Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
PRZECIW (2) 
Marta Elżbieta Matkowska, Marcin Andrzej Walkowiak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Edward Joachimiak, Wincenty Seweryn Kilian 
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NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
W dziale 900 rozdział 90015 zmniejsza się wydatki na konserwację oświetlenia  
o kwotę 1.900,00 zł (§ 4270) i przeznacza się na zadanie inwestycyjne pn. 
"Rozbudowa oświetlenia ul. Staszica (Biała)" (§ 6050). 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
W dziale 900 rozdział 90005 w planie wydatków na realizację programu Czyste 
Powietrze przenosi się kwotę 8.349,45 zł z § 4010 do § 4300.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przeniesienie środków w kwocie 32.000 zł w dziale 750 rozdział 75023 z § 4010 do 
§ 4170 na umowy zlecenia na pracowników na sołectwach. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 
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Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan 
Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej 
Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edward Joachimiak 
NIEOBECNI (3) 
Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 

Głosowano w sprawie: 

W załączniku Nr 1 - Wieloletnia Prognoza Finansowa oraz w załączniku Nr 2 - 

Przedsięwzięcia w zadaniu "Rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego" zmniejsza się 

o kwotę 70.000,00 zł: łączne nakłady finansowe, limit 2023, limit zobowiązań.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 

Marta Elżbieta Matkowska, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta 

Agnieszka Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard 

Tadeusz Wilant 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Joachimiak, Robert Matkowski 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 

Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka Szukajło, Łukasz 

Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Edward Joachimiak, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 
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Uchwała Nr LXIV/657/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniającej uchwałę w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzcianka na lata 2023-2035 została podjęta. Uchwała – załącznik nr 11. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef Łastowski, 

Robert Matkowski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Joachimiak, Marta Elżbieta Matkowska 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Natkaniec, Witold Zbigniew Perski, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/658/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok została podjęta. Uchwała – załącznik nr 12. 

Ad 8) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej pobieranej na 
terenie gminy Trzcianka. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 13. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że zmiana dotyczy wpisania nowego sołtysa 

w naszej gminie oraz drobne poprawki pisarskie. Podobne zmiany będą w kolejnej 

uchwale. 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej pobieranej na terenie gminy Trzcianka. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 
Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 
Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 
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Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 
Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 
Wilant 
NIEOBECNI (2) 
Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/659/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie opłaty targowej 

pobieranej na terenie gminy Trzcianka została podjęta. Uchwała – załącznik nr 14. 

Ad 9) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w 
drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego, 
podatku leśnego oraz podatków pobieranych w formie łącznego 
zobowiązania pieniężnego na terenie sołectw w gminie Trzcianka, 
wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 15. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatków pobieranych  

w formie łącznego zobowiązania pieniężnego na terenie sołectw w gminie Trzcianka, 

wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/660/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę w sprawie 

poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku 

leśnego oraz podatków pobieranych w formie łącznego zobowiązania pieniężnego na 

terenie sołectw w gminie Trzcianka, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za 

inkaso została podjęta. Uchwała – załącznik nr 16. 

Ad 10) Projekt uchwały zmieniającej zasady udzielania dotacji 
celowej z budżetu gminy Trzcianka spółkom wodnym, trybu 



16 

 

postępowania w sprawie udzielonej dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 17. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że dotychczasowa uchwała dot. zasad 

udzielania dotacji spółkom wodnym, w skali roku, nie może przekroczyć 50.000 zł. 

Na ten rok zabezpieczono 100.000 zł, stąd zmiana uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej zasady udzielania dotacji celowej z budżetu gminy 

Trzcianka spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielonej dotacji  

i sposobu jej rozliczania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta Flis, Paweł 

Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn Kilian, Józef 

Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold Zbigniew Perski, 

Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Łukasz Michał Walkowiak, Ryszard 

Tadeusz Wilant 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jan Czarnecki, Wioletta Agnieszka Szukajło 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak, Marcin Andrzej Walkowiak. 

Uchwała Nr LXIV/661/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniającej zasady udzielania 

dotacji celowej z budżetu gminy Trzcianka spółkom wodnym, trybu postępowania  

w sprawie udzielonej dotacji i sposobu jej rozliczania została podjęta. Uchwała – 

załącznik nr 18. 

Ad 11) Projekt uchwały w sprawie współdziałania z powiatem 
czarnkowsko-trzcianeckim przy realizacji zadań z zakresu promocji. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 19. 

 - Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że jest to również realizacja uchwały 

budżetowej i dopiero na podstawie tej uchwały może być wydatkowane. 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie współdziałania z powiatem czarnkowsko-trzcianeckim 

przy realizacji zadań z zakresu promocji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/662/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie współdziałania  

z powiatem czarnkowsko-trzcianeckim przy realizacji zadań z zakresu promocji 

została podjęta. Uchwała – załącznik nr 20. 

Ad 12) Projekt uchwały w sprawie zamknięcia cmentarza na terenie 
gminy Trzcianka. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 21. 

 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że uchwała dotyczy pocmentarnego 

zabytkowego tereny przy os. Grottgera. Nie ma dokumentów, który świadczyłby  

o zamknięciu tego cmentarza w latach minionych. Zamknięcie cmentarza jest 

kompetencją rady gminy, jeżeli jest to cmentarz komunalny. Tak należy traktować ten 

teren, bo jest własnością gminy. Uchwała mówi o zakazie pochówku w tym miejscu, 

co jest raczej oczywiste, od dnia podjęcia uchwały. Teren będzie mógł być 

wykorzystywany zgodnie z ustawą o cmentarzach i chowaniu zmarłych.  

O wykorzystaniu tego terenu przesądza plan miejscowy, przyjęty w tym roku, który 

mówi o wyłącznym terenie zieleni urządzonej, upamiętnienie historii w formie 

pomnika czy pawilonu informacyjno-edukacyjnego. Działania budowlane nie są tam 

dopuszczalne. Każdy zamiar inwestycyjny będzie uzgadniany z konserwatorem 

zabytków. 

 

- Danuta Ciesielska zwróciła uwagę na zmianę publikatora Dz. U. z 2023 r. poz. 887. 

 

- Edward Joachimiak pozytywnie ocenił formalne uregulowanie tego miejsca. Prosił  

o potwierdzenie, przez panią mecenas, czy z punktu formalno-prawnego wszystko 
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jest w porządku, że rada ma prawo taką uchwałę podjąć? Czy jest opinia sanepidu 

na piśmie? 

 

- Danuta Ciesielska potwierdziła, że jest takie prawo. 
 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że opinia jest na piśmie i taka informacja jest 

zawarta w uzasadnieniu do uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zamknięcia cmentarza na terenie gminy Trzcianka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/663/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie zamknięcia cmentarza 

na terenie gminy Trzcianka została podjęta. Uchwała – załącznik nr 22. 

Ad 13) Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku nr 23. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że uchwała dotyczy dzierżawy działek na 

cele rolne dotychczasowym dzierżawcom tych nieruchomości, w formie 

bezprzetargowej. 

- Wincenty Seweryn Kilian stwierdził, że jest to właściwie bezprzetargowej 

przedłużenie umów dzierżawy i jest to zasadne. Prosił o przyjęcie uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/664/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy została podjęta. 

Uchwała – załącznik nr 24. 

Ad 14) Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół podstawowych w gminie Trzcianka oraz granic ich obwodów. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji, jak w załączniku nr 25. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że zmiana związana jest z nadaniem nazwy 

nowej ulicy – Królowej Marysieńki, przypisując dzieci z tej ulicy SP Nr 2.  

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych  

w gminie Trzcianka oraz granic ich obwodów. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 
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Uchwała Nr LXIV/665/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych w gminie Trzcianka oraz granic ich obwodów 

została podjęta. Uchwała – załącznik nr 26. 

Ad 15) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Oddziałowi Żłobkowemu w Gminnym Przedszkolu Nr 1  
w Trzciance. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 27. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że ze środków Krajowego Programu 

Odbudowy ma być finansowany program „Maluch Plus”. Złożono akces na 

utworzenie 32 nowych miejsc żłobkowych, z czego 8 miejsc miałoby być 

uruchomionych jeszcze w tym roku. Wniosek dotyczy uruchomienia miejsc, jak i ich 

utrzymanie przez 36 miesięcy. Na jedno miejsce żłobkowe jest ok. 36.000 zł i 85.000 

zł na utrzymanie tych miejsc przez trzy lata. Środki przyznano i planuje się od  

1 września uruchomić 8 miejsc w GP Nr 1 w Trzciance. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Oddziałowi 

Żłobkowemu w Gminnym Przedszkolu Nr 1 w Trzciance. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz Wilant 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Michał Walkowiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/666/23 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Oddziałowi Żłobkowemu w Gminnym Przedszkolu Nr 1 w Trzciance 

została podjęta. Uchwała – załącznik nr 28. 

Ad 16) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do 
realizacji programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023. 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 29. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że ta i dwie kolejne uchwały dotyczą 

działalności CUS w Trzciance. Dwie uchwały dotyczą oczekiwanych programów, na 

które udało się uzyskać dofinansowanie. Jest to program „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – 157.000 zł oraz „Opieka wytchnieniowa” 115.000 zł. Z usługi 

asystenta będzie mogło skorzystać 10 osób niepełnosprawnych. 

Ostatnia uchwała dotyczy programu wsparcia rodziny, która w sposób 

sprawozdawczy pokazuje jak to wyglądało w poprzednich latach i wytycza cele na 

lata kolejne.  

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do realizacji programu 

„Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/657/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie przystąpienia gminy 

Trzcianka do realizacji programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2023 została 

podjęta. Uchwała – załącznik nr 30. 

Ad 17) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do 
realizacji programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 
edycja 2023. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 31. 

- Marta Elżbieta Matkowska pytała o przebieg spraw związanych z powstaniem ŚDS 

w Trzciance. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił, że mimo iż nasza gmina była na pierwszym 

miejscu listy rankingowej, skierowanej przez Urząd Wojewódzki do pana Premiera, 
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dofinansowanie zostało przekazane gminie Kościan. Nie otrzymano tych środków, 

dlatego trzeba czekać na kolejne środki na ten cel. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Trzcianka do realizacji programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/668/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie przystąpienia gminy 

Trzcianka do realizacji programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023. została podjęta. Uchwała – załącznik nr 32. 

Ad 18) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania 
Rodziny w gminie Trzcianka na lata 2023-2025. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Robert Matkowski przedstawił opinie komisji – załącznik nr 33. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w gminie 

Trzcianka na lata 2023-2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jan Czarnecki, Zygmunt Ryszard Czarny, Marek Dąbrowski, Jadwiga Durejko, Aneta 

Flis, Paweł Iwanicki, Edward Joachimiak, Janina Kamińska, Wincenty Seweryn 

Kilian, Józef Łastowski, Marta Elżbieta Matkowska, Robert Matkowski, Witold 

Zbigniew Perski, Adam Prankiewicz, Czesław Jan Rogosz, Wioletta Agnieszka 

Szukajło, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak, Ryszard Tadeusz 

Wilant 
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NIEOBECNI (2) 

Wiesław Natkaniec, Tomasz Michał Tomczak. 

Uchwała Nr LXIV/669/23 Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie przyjęcia Programu 

Wspierania Rodziny w gminie Trzcianka na lata 2023-2025 została podjęta. Uchwała 

– załącznik nr 34. 

Ad 19) Informacja Burmistrza z działalności w okresie między 
sesjami. 

Pisemną informację o pracy burmistrza między sesjami, radnym przekazano wraz  
z materiałami na sesję.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Krzysztof Wojciech Jaworski uzupełniająco poinformował o: 

1) podpisaniu umowy na rejon Trzcianka-Południe wartości 9.600.000 zł  

w zakresie budowy drogi; 

2) podpisaniu umowy o wartości 9.000.000 zł na budowę sali sportowej przy SP 

Nr 3 w Trzciance; 

3) podpisaniu umowy na termomodernizację GP Nr 4 w Trzciance; 

4) podpisaniu umowy na budowę remizy OSP w Nowej Wsi; 

5) potrzebie dyskusji dot. budowy boisk krytych, na które można otrzymać 
dofinansowanie w wysokości ponad 4.300.000 zł; 

6) planowanym podpisaniu, w kolejnym tygodniu, umowy na remonty dróg 
wiejskich, z dofinansowaniem z PROW w Białej i Straduniu; 

7) złożeniu wniosku o 17.000.000 zł do BGK na budowę budynków 
komunalnych; 

8) ogłoszeniu przetargu na tereny Trzcianka-Południe – sprzedaż potencjalnym 
inwestorom; 

9) poinformował o planach przebudowy przejazdu kolejowego PKP i wystąpieniu 
dużych utrudnień w ruchu; 

10) oczekiwaniu na rozstrzygnięcie konkursów i związanych z tym środków 
zewnętrznych. 

- Edward Joachimiak dopytywał o pożyczkę z WOPR, jakie zadania będą w ramach 

tej pożyczki realizowane oraz dokument mówiący o kosztach utrzymania hal 

namiotowych, które dwie już w gminie postawiono, w związku z planami budowy 

następnych. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski odpowiadając na temat dot. hal namiotowych czy 

krytych boisk sportowych wyjaśnił, że będzie pierwszy sezon, w którym pozna się 

faktyczne koszty. Mają nadzieję, że koszty przedstawione we wniosku będą wyższe, 

natomiast warunki dla dzieci korzystających z boisk będą dużo lepsze i zapewne 

koszty będą niższe od utrzymania hali sportowej przy SP Nr 3. 



24 

 

WOPR Anioły złożył wniosek do NRG, który oceniono pozytywnie i Urząd 

Marszałkowski przyznał dofinansowanie w kwocie 200.000 zł i na taką samą kwotę 

jest wyprzedzająco pożyczka, która zostanie zwrócona w momencie refundacji 

kosztów przez Urząd Marszałkowski. W ramach tych środków WOPR chce zakupić 

sprzęt i urządzenia związane z bezpieczeństwem na akwenach wodnych. 

Ad 20) Informacja o pismach adresowanych do Rady. 

Przewodniczący Rady R. Matkowski poinformował, że cała korespondencja 

wpływająca do Rady jest umieszczana w informatorze dla radnych, w aplikacji 

eSesja. Odczytał opinie komisji, do wniosku burmistrza w sprawie powołania komisji 

mieszkaniowej.  

Ad 21) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych oraz sołtysów. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Elżbieta Matkowska złożyła wnioski na piśmie, jak w załączniku nr 35. 

- radny Ł. Walkowiak złożył wniosek, jak w załączniku nr 36, bez odczytywania 

podczas sesji. 

- Krzysztof Wojciech Jaworski wyjaśnił radnej M. Matkowskiej odnośnie zapytania, że 

gmina Trzcianka nie jest zaangażowana w żadnej sprawie w temacie ul. Za 

Jeziorem. Gmina nie jest stroną żadnego postępowania. 

- Robert Matkowski prosił aby poinformować Policję, że już zaczął się ruch 

motorowodny na naszych jeziorach i wymagałoby to jakichś kontroli. 

Raport głosowań przeprowadzonych podczas sesji – załącznik nr 37 

Ad 22) Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął sesję, 

składając życzenia wszystkim Mamom, z okazji ich jutrzejszego święta. 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej Trzcianki 

Robert Matkowski 

Przygotował(a):  

Marzena Domagała 

inspektor ds. obsługi rady 
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